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Peatselt jätkub aastal 
2017 alanud maakonna 
lääneosa raudteevõrgu 
kaasajastamine. Tänavu 
uuendatakse lõplikult 
Keila jaam. Kolme aasta 
pärast on aga valmis tei-
ne raudtee Keilast Valin-
guni ning Padulast-Pääs-
külani. 
Eesti Raudtee ehitusteenistu-
se juht Riho Vjatkin ütles Har-
ju Elule, et tänavu hiliskevadel 
jätkuvad Keila jaama tööd on 
osa Lääne-Harju raudtee re-
konstrueerimise ja liiklusjuh-
timissüsteemi uuendamise 
projektist. 
Selle koguhind on peaaaegu 60 
miljonit eurot ning töö algas ju-
ba 2017. aastal. 

Lääne-Harju suurprojekt 
koosneb tema sõnul viiest suu-
remast osast. Ehk need on 
raudteede kapitaalremondi 
teine etapp kõikidel Lää-
ne-Harju liinidel, liinide liiklus-
juhtimissüsteemi (LJS) uuen-
damine ning Tallinn-Balti jaa-
ma laiendamine. 

“Lisaks Pääsküla-Keila tei-
se peatee rajamine. Ehitatakse 
Keila-Valingu ligi 2,7 kilomeet-
rine ja Laagri-Pääsküla ligi 3,8 
km vaheline raudteelõik. Ehi-
tatakse ümber Pääsküla ja Kei-
la jaamad ning rajatakse Kei-
lasse täiendav ooteplatvorm,” 
rääkis Vjatkin. 

Keila jaam valmib 
Lisaks laiendatakse Paldiski 
raudteejaama, pikendatakse 
sealseid jaamateid, ehitatakse 
ringi reisijate ooteplatvorm 
ning rajatakse täiendav 
rööbastee reisirongidele.

Lähiaja suurem ettevõtmi-
ne on tänavusel kevadel jätkuv 
ehitustöö Keila jaamas. Täpse-
malt tehakse Tallinna poolse 
jaama osa ümberehitus seoses 
teise peatee võimaluse loomi-
sega Keila-Valingu jaama vahe-
le. Vahetatakse pöörmed, re-
noveeritakse ülesõit, paigalda-
takse uued liiprid ja rööpad 
ning ehitatakse ümber kon-
taktvõrk. Keila jaama ehitatak-
se ka uus liiklusjuhtimissüs-
teem.

“Koos jaama rekonstruee-
rimisega uuendatakse juuni-
kuust kuni augustini Keila jõe 

raudteesilda. Projekti eesmärk 
on tagada liiklusohutus ja toi-
mepidevus ning vähendada kii-
ruspiirangute arvu,” seletab Ri-
ho Vjatkin. Tema sõnul uuen-
dab teid GoTrack OÜ ja liiklus-
juhtimissüsteemi rajab Mipro 
OY. 

Mida tehti Keila jaamas aga 
mullu? Vjatkini sõnul tehti Pal-
diski poolse osa tööd. “Oktoob-
ri keskpaigaks sai valmis Keila 
raudteejaama teede täieliku 
rekonstrueerimise esimene 
etapp, mille käigus vahetati 
välja jaama Paldiski ja Riisipe-
re poolses osas kõik pöörmed, 

liiprid ja rööpad. Ehitati ka uus 
ooteplatvorm. Nüüd liigume 
töödega edasi Tallinna pool-
sesse osasse,” ütles ta. Sügiseks 
on kogu jaama taristu uuenda-
tud.

Rongid ei sõida 
Koos raudteetöödega on juu-
nis ja juulis rongiliikluses ka 
mitmeid katkestusi. Keila ja 
Paldiski vahel ei sõida rongid 
25. juunist kuni 9.juulini, Pääs-
küla ja Keila vahel 13. juulist ku-
ni 31. juulini ning Valingu-Kei-
la vahel 6. juunist kuni 31. juu-
lini. 

Nendel aegadel on käigus 
rongide asendusbussid. Täp-
sem sõiduplaan on avaldatud 
leheküljel www.elron.ee. 

 Kui Keila jaamas on augus-
tikuuks töö lõppenud, siis al-
gavad ettevalmistused teise tee 
muldkeha, rööpapaari ning uue 
raudteesilla ehituseks üle Kei-
la jõe. Need peavad valmima 
aastal 2023, kuid töövõtjad sel-
lel projektil veel ei ole. 

Keila uus raudteesild raja-
takse praegu kasutusel oleva 
silla kõrvale. Vana sild saab tea-
tavasti uuendatud eeloleval su-
vel. 

Kohalikus reisirongiühenduses sõitis eelmisel aastal ligikaudu 
8,3 miljonit reisijat, mis on üle 600 000 reisija ehk 8% võrra 
rohkem kui 2018. aastal. “Kindlasti aitas reisijateveo kasvule 
kaasa meie hea koostöö reisijateveoga tegeleva raudtee-ette-
võtjaga Elron, seda eriti arvestades suuri ehitus- ja remonditöid 
meie taristul. Ka käesolevaks aastaks prognoosime reisijate ar-
vu kasvu. Sellele aitavad kindlasti kaasa nii uue raudteelõigu 
avamine Riisperest-Turbani detsembrikuus, raudteetööde tehni-
lise akna kaotamine päevasel ajal kui ka pidev töö rongide kii-
ruste tõstmiseks,” lisas Eesti Raudtee juhatuse esimees Erik 
Laidvee. Rahvusvahelist reisirongi Tallinn-Peterburi-Moskva va-
hel kasutas eelmisel aastal 111,1 tuhat inimest, mis on pea 4% 
kõrgem tulemus kui 2018. aastal. 

MULLU RAUDTEEL REKORDARV REISIJAID 

Mullu esitati konkursil Tõnis Mägi laule vene keeles.   
Allar Viivik

Loomakaitsjate teatel 
loob naaritsakasvatuse 
lõpetamine Eestis soodsa 
pinnase karusloomafar-
mide keelustamiseks.
Veterinaar- ja toiduameti and-
metel ei kasvatata Eestis eel-
mise aasta seisuga enam naa-
ritsaid, mis loob soodsa pinna-
se karusloomatööstuse keelus-
tamiseks, teatas loomakait-
seorganisatsiooni Nähtamatud 
Loomad esindaja esmaspäeval 
BNS-ile.

Kui alles hiljuti oli naaritsa-
kasvatus Eesti karusnahatöös-
tuse olulisim sissetulekuallikas 
ning naaritsad moodustasid 
lõviosa Eestis kasvatatavatest 
karusloomadest, siis 2020. aas-
ta jaanuari seisuga Eestis enam 
naaritsaid ei kasvatata.

“Naaritsakasvatuse lõpp on 
selge märk, et meil on viimane 
aeg karusloomafarmid sulge-
da. Riik peaks pitseerima olu-
korra, kus karusloomakasva-
tus on sisuliselt pankrotis, loo-
mi peaaegu enam juurde ei 
paljundata ja keegi ei ole huvi-
tatud selle tegevuse jätkumi-
sest,” sõnas Nähtamatud Loo-
mad juht Kristina Mering.

Eesti suurima karusloo-
mafarmi AS Balti Karusnahk 
juht Marge Tiiduse sõnul pole 
aga tegu naaritsakasvatuse lõ-
pu, vaid ajutise tootmispausi-
ga. Sellegipoolest vaevleb ku-
nagine suurettevõte viimased 
aastad hiigelkahjumis, mille 
tulemusena on lisaks naaritsa-
karja hukkamisele kõvasti vä-
hendatud ka rebaste hulka. Kui 
varem hukati igal aastal küm-

neid tuhandeid rebaseid, siis 
nüüd nahastatakse vaid mõned 
tuhanded loomad. 

“Karusnaha nõudlus maa-
ilmas on rekordiliselt madal, 
suured oksjonikeskused sulge-
vad uksi ning hiljutine koroo-
naviiruse puhang on seadnud 
isegi suurtootja Hiina surve al-
la tööstus sulgeda. Isegi kui 
Eestis peaks naaritsakasvatus 
taas elavnema, ei saa tööstu-
sest enam iial olulist osa meie 
majandusest – ootame poliiti-
kutelt kiiret tegutsemist, et see 
virelev ja julm tööstus lõpuks 
keelustada,“ lisas Mering.

Eetilistel põhjustel on ka-
rusloomakasvatused keelusta-
tud juba pooltes Euroopa riiki-
des. Eelmisel aastal otsustati 
see tegevusala täielikult kee-
lustada näiteks Norras, kus ka-
rusnahatootmine on erinevalt 
Eestist moodustanud arvesta-
tava osa majandusest. 

Nähtamatud Loomad esi-
tas aasta alguses riigikogule 
6161 digitaalse toetusallkirja-
ga petitsiooni karusloomafar-
mide sulgemiseks Eestis. Rii-
gikogu alustab teema menet-
lemist lähema poole aasta 
jooksul.

(BNS) 

Esmaspäeval, 16. märtsil 
toimub neljandat korda 
Eesti laulude konkurss, 
kus neid esitatakse vene 
keeles. 

Kui mullu lauldi Saue koo-
lis Tõnis Mägi lugusid, siis tä-
navu esitavad Harju koolide 
õpilased bariton Georg Otsa 
loomingut.

Neljandat korda toimuvat 
konkurssi korraldab Saue 
gümnaasiumi vene keele õpe-
taja Jelena Laanjärv. Et 21. 
märtsil möödub sajand laulja 
Georg Otsa sünnist, on esmas-
päevane konkurss pühendatud 
temale. See algab kooli aulas 16. 
märtsil kell 13.30 ning maakon-

na koolide esindajad esitavad 
laulu vene keeles.

Külalised on lavastaja ning 
ooperijuht, Georg Otsa kolleeg 
Arne Mikk ning rahvusooper 
Estonia bariton Rene Soom. 
Samuti ka Tallinna muusika-
keskkooli noormeeste lauluan-
sambel Kolm musketäri.

Venekeelsete laulude esita-
mine sai Saue koolis alguse 
aastal 2017. Siis esitati Jaak 
Joala loomingut. Aasta hiljem 
aga Anne Veski repertuaari 
ning ka lauljatar ise oli Sauel 
kohal. Mullu lauldi Tõnis Mägi 
venekeelseid lugusid ning laul-
ja oli ka ise konkursil külas. 

ALLAR VIIVIK 

Lähiaja ehitused raudteel: 
Keila jaam, uus sild  
ja lisatee Pääskülani

Keila raudteesild uuendatakse augustikuuks. Allar Viivik 

 Keila jaamas on tehnika kohal ning peatselt algavad ka uuendustööd.

ALLAR
VIIVIK

allar@harjuelu.ee

Allar Viivik

Eestis enam farmides 
naaritsaid ei kasvatata

Georg Otsa laulud  
kõlavad Saue koolis 
vene keeles

Naarits puuris. Foto on  
illustreeriv.


